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 MINNESANTECKNINGAR STRATEGISKT KUNDRÅD 
 

TIDPUNKT Fredag 2025-01-24 Tid 08:30-11:30 Plats Hjälpmedelscentrum 

KALLADE 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
ERSÄTTARE 
 
 
GÄSTER 
 

Katarina Söderlund Hallstahammar  
Therese Hellqvist Sala 
Fredrik Leek Köping 
Virpi Sieppi Surahammar 
Åsa Wikström Arboga 
Kristina Holmberg Rehabenheten Västmanlands sjukhus 
Helena Lagerlöf Vårduppdrag Västmanland 
Anna Parnfelt Västerås stad 
Maria Granström Fagersta 
Anna Brors Ulvemark Paramedicin Primärvård 
Birgitta Törnblom Habiliteringscentrum (lämnade 10:40) 
Johan Eriksson Hjälpmedelscentrum 
Joakim Davis Hjälpmedelscentrum 
Helena Dahlberg Hjälpmedelscentrum 
Magnus Loman Hjälpmedelscentrum 
Maria Söderkvist Hjälpmedelscentrum 

Agneta Ejderblom-Carlsson Primärvårdens arbetsterapeuter ersätter Anna Brors 
John Franzén Habiliteringscentrum 
 
Joakim Axelsson Verksamhetscontroller 
Lars Mosslind Förvaltningsledare, Systemförvaltare Sesam 2, Sesam LMN och webSESAM  

FRÅNVARANDE Virpi Sieppi Surahammar, Maria Granström Fagersta, Anna Brors Ulvemark Paramedicin 
Primärvård, Johan Eriksson och Maria Söderkvist Hjälpmedelscentrum 

 

1 PRISSÄTTNING AV TAKLYFTSSYSTEM VID FÖRSÄLJNING 

Sammanfattning 
Under några års tid har försäljning av taklyftsystem till kommuner ökat kraftigt. Enligt 
tidigare beslut ska försäljning av taklyftssystem ske till självkostnadspris, vilket har 
medfört ökad administration. Hjälpmedelscentrum föreslår ändrad prissättning vid 
försäljning av taklyftssystem. Förslaget följer samma principer som vid försäljning av 
vårdsängar. Joakim Axelsson föredrar. 

Förslag till beslut 

Strategiskt kundråd föreslår Tjänstemannaberedning och Hjälpmedelsnämnd att 
föreslagen prissättning vid försäljning av taklyftssystem beslutas. 
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2 FÖRSKRIVNING AV HJÄLPMEDEL UR ETT GENUSPERSPEKTIV NUVARANDE KÖNSFÖRDELNING 
OCH TRENDER 

Joakim Axelsson informerar utifrån den årliga statistiken. 

Förslag till beslut 
Informationen noteras 

3 INFORMATION OM INFÖRANDET AV VISMA WEBSESAM 

Lars Mosslind informerar om införandet av nya Visma webSesam. 

Preliminärt införande från 18 mars med stegvist införande. Utbildningsmaterial 
kommer att finnas på Kompetensplatsen i god tid innan. Information ges via HMC 
info. 

Förslag till beslut 

Informationen noteras 

4 HJÄLPMEDELSHANDBOKEN - INFORMATION OM TYDLIGARE KRITERIER FÖR STÖDSTÅNG 

Stödstång har funnits i sortiment i över 25 år. Den första modellen stödstång Handy, 
var en komplicerad produkt som bara fick monteras av en certifierad tekniker. 2012 
ersattes stödstång Handy av stödstång Gripo som är en modernare och mycket mer 
lätthanterlig produkt. Kompletterande kriterier för stödstång har tagits fram. 

Fråga från Sala: I ett exempel har det funnits nivåskillnader i hemmet. Där har man 
förskrivit två Gripostänger med tvärstång och monterat som ledstång, är det ok? 

Om det är enligt tillverkarens föreskrifter så är det ok. 

Förslag till beslut 

Informationen noteras 

5 ÅRSREDOVISNING 2024  

Magnus Loman presenterar årsredovisningen för 2024 

Sala uppmanar fler att använda Duva rapporten, det är ett mycket effektivt sätt att 
följa upp sina hjälpmedelskostnader.    

Onlineutbildning för icke legitimerad personal är jätteuppskattad. 

Förslag till beslut 

Informationen noteras 
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6 VERKSAMHETSPLAN 2025 

Magnus Loman presenterar Verksamhetsplan för 2025. 

Förslag till beslut 
Informationen noteras  

7 DIALOG OM NYTT SAMVERKANSAVTAL OCH BEREDNING FÖR HJÄLPMEDELSNÄMNDEN  

Strategiskt kundråd får ett utökat ansvar för beredning av frågor och ärenden från 
och med hösten 2025. Kort sammanfattning per representant kring följande frågor: 

- Hur går det med det förberedande arbetet som behöver göras i de olika 
verksamheterna?  

Sala haltar lite då det saknas socialchef, samma läge i Arboga hos övriga 
fungerar det bra. Det finns en tanke att göra mötena tillgängliga digitalt så 
att förutsättningar finns att delta. Uppmaning att lämna namn på ersättare 
till Maria Söderkvist. 

- Saknas det någon representation i ett framtida Strategiskt kundråd kopplat 
till utvecklingen av Nära Vård?  

Rimligt att frågan ställs till tjänstemannaberedningen. Borde vara någon 
representant från Närsjukhusen. (Fagersta, Köping och Sala)  

Förslag till beslut 

Informationen noteras 

8 DIALOG OM DELEGERING AV DELAR AV FÖRSKRIVNINGSPROCESSEN 

Återkoppling till uppdraget om icke legitimerad personal där Hjälpmedelsnämnden 
beslutat att inte ge dem förskrivningsrätt. Delegering för delar av 
förskrivningsprocessen kan användas enligt riktlinjen om delegering inom hälso- och 
sjukvård.  

- Ska HMC ta fram arbetssätt för delegering i Visma webSesam? 

Under dialogen framkommer det att Delegeringsförordningen är i ett 
remissförfarande, så vi avvaktar vidare arbete tills mer information kommer. 

- Hur ser det ut i respektive verksamhet idag används delegering formellt 
enligt riktlinjen?  

Dom flesta arbetar har redan fungerande arbetssätt gällande delegering.  

- Vad behövs för att din verksamhet ska kunna använda er av delegering? 

Vi avvaktar innan vi kan jobba vidare med frågan. 

- MAS-MAR-nätverket togs upp som en möjlighet att gemensamt påbörja 
arbetet, hur ser det ut idag?  

Vi avvaktar innan vi kan jobba vidare med frågan. 



  

  4 (5)  

D   

 

   
 
 

  

 

Förslag till beslut 

Informationen noteras 

9 MINSKAD ÅTERANVÄNDNING AV FÖRSÄLJNINGSARTIKLAR  

Information om att aktuella artiklar för cirkulärt flöde kommer att förändras. Dyna 
Contur kommer fortsatt att återanvändas och återstående artiklar kommer att 
pausas. 

Förslag till beslut 

Informationen noteras 

10 INFORMATION FRÅN HUVUDMÄNNEN  

Arboga: Ny förvaltningschef kommer 1:a feb, Ett nytt gruppboenden öppnar och ett 
annat stänger, hemtagningsteam på plats med två undersköterskor. 
Hallstahammar: Ganska lugnt, ett nytt boende i Kolbäck planeras framåt, ett boende 
ska stängas och kommer att ersättas med nytt. Nämnden har delats upp och det 
funkar bra. 
Köping: Det har lossnat med ekonomin, ett projekt kommer att startas upp gällande 
biståndsbedömningar. Ett arbete kommer att göras gällande trygghetslarm. Ett 
enklare träningsprogram för plus 65 i förebyggandesyfte.  
Sala: Äntligen fulltaliga i rehabgruppen, stabilt på boende sidan, ansträngd ekonomi 
som det kommer att jobbas med. 15 person har mycket förebyggande insatser. 13 
personer har fått 24 hjälpmedel vilket minskar på personella resurser. När man söker 
trygghetslarm får man med automatik ett besök från biståndshandläggare och 
arbetsterapeut. Samverkansrutiner ska jobbas fram gemensamt.  
Västerås: Invigt gruppbostad, klara med patientsäkerhetsberättelsen, ny rehabchef 
ska rekryteras, jobbar med avvikelser i lärande-dialoger. 
Enheten för vårduppdrag: Projektet Seniorhälsovårdsprogram kommer att få en till 
resurs, följer upp hur mycket arbetstid man lägger på arbetsterapeuter med alla 
vårdcentraler. 
Primärvårdens arbetsterapeuter: Nya avtal, är fullbemannade, kommer att flytta till 
gamla Oxbackens vårdcentral vilket blir ett jätte-lyft. 
Västmanlands sjukhus: Omorganisation, nya namn börjar att sätta sig efter 1 år, bra 
jul, allt har funkat bra med hjälpmedel, tittar på träningshjälpmedel för patienter 
med ALS och MS, en svår ekonomi att jobbar med.  
Hjälpmedelscentrum: Investeringar är utmaningarna, kommer att ansöka om 
personella utökningar, uppdraget HMC verksamhetsbeställningar har startat, 
upphandlingar och ekonomi, kämpigt med hämtning av hjälpmedel och rekond har 
det tufft. 
Helena enheten Konsulenter-Kundtjänst: Stabil med bemanning har gjort fina 
rekryteringar och det är en god anda i gruppen. Kommit i gång ordentligt efter 
julledigheterna. 
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Jocke enheten Teknik och Inköp: Tufft på teknikersidan, kommer att ligga efter med 
en hel del av våra ärenden under 2025. Tittar på förbättringar, effektiviseringar och 
3D utskrivning. 

11 ÖVRIGA FRÅGOR 

Inga övriga frågor 

12 NÄSTA MÖTE 

                  11 april 2025 kl 08:30 -11:30, Hjälpmedelscentrum, Gripen 1. 
 

Vid förhinder anmäls detta till Hjälpmedelsstrateg Maria Söderkvist 
maria.soderkvsist@regionvastmanland.se 

mailto:maria.soderkvsist@regionvastmanland.se

	1	Prissättning av taklyftssystem vid försäljning
	Sammanfattning

	2	Förskrivning av hjälpmedel ur ett genusperspektiv Nuvarande könsfördelning och trender
	3	Information om införandet av Visma webSesam
	4	Hjälpmedelshandboken - Information om tydligare kriterier för stödstång
	5	Årsredovisning 2024
	6	Verksamhetsplan 2025
	7	dialog om nytt samverkansavtal och beredning för hjälpmedelsnämnden
	8	Dialog om delegering av delar av Förskrivningsprocessen
	9	Minskad återanvändning av försäljningsartiklar
	10	Information från huvudmännen
	11	Övriga frågor
	12	Nästa möte

